
 
 
 
 

НА РЕДУ ИЗМЕНА ШКОЛСКЕ ЛЕГИСЛАТИВЕ 
Синдикатима стигао позив за учешће у (заједничком) послу 

 
         Иако су синдикати још летос доставили Министарству просвете више 
амандмана на постојећи „Кровни“ и друге школске законе, као и упутили иницијативу 
да се закључи нов колективни уговор (или да још један период важења постојећем), 
тек су штрајкови отворили врата за присуство синдиката овом, за њих очигледно 
забрањеном, послу, а који је у току или је већ поприлично поодмакао.  
         Елем, било како било, да ли због штрајкова или доприноса социјалном дијалогу, 
ових дана из Министарства стижу позиви да се и представници синдиката укључе у 
овај посао. Ако се зна да постоји обавеза да се и школски закони ускладе, не само са 
Законом о раду, већ и са новом номенклатуром занимања, јер је постојећа одавно 
превазиђена и архаична, јасно је да све ово мора бити окончано до јануара 2015. 
године и да је ово уствари последњи тренутак да се нешто и учини. Што се тиче 
Синдиката радника у просвети Србије, који је такође упутио више амандмана на 
школске законе, а о којима смо Вас обавештавали, и његови представници ће 
суделовати у доношењу нове школске легислативе, па ће тако у Комисији за израду 
новог Посебног колективног уговора за запослене у основним и средњим школама и 
домовима ученика представници овог Синдиката бити Ранко Хрњаз, председник ИО 
НСПРВ и генерални секретар СРПС и Слободан Брајковић, председник РО СРПС. У 
Радној групи за измену „Кровног“ закона представник СРПС-а биће Хаџи Здравко М. 
Ковач, генерални секретар НСПРВ и члан председништва СРПС. Проф. Ковач је 
раније именован у радну групу за израду Закона о јавној управи (платним разредима) 
која нажалост није профункционисала, осим на нивоу on line комуникације. 
         За сутра је заказан први састанак радне групе за измену ЗОСОВ у овом саставу 
и то ће бити прилика да се сазна судбина амандмана нашег Синдиката и да ли су они 
уопште узети у обзир, као и да видимо да ли ће измене ЗОСОВ бити „козметичке“ или 
усклађивање са стварним стањем у просвети и са „радничким Уставом“ (Законом о 
раду). У току ове недеље очекује се и почетак рада радне групе за измене и допуне 
ПКУ за основне и средње школе и домове ученика. Што се тиче Закона о јавној управи 
(платним разредима), то изгледа остаје и даље табу тема и Министарство и даље 
заступа став који смо већ обелоданили раније у више наших саопштења, а то је да 
уместо да овај поступак буде заједнички посао социјалних партнера, јаван и 
праведан, он се одвија далеко од јавности и, наравно, синдиката, иако би 
представници синдиката, у сваком случају, морали бити укључени у овај посао, не 
само због запослених чији интерес представљају, већ и због чињенице да им свуда у 
свету припада право на тарифни суверенитет (преговоре и уговарање права за своје 
чланове и друге запослене).  
         О детаљима наредних дана више, непосредно по одржаним преговорима, а 
уколико имате потребу да предложите неку конкретну измену и допуну, било неког од 
школских закона или или колективног уговора, молимо да их доставите секретаријату 
како би их представници нашег Синдиката могли заступати у току рада на изради 
измена и допуна ових прописа. 
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